
Léto  budiž  pochváleno,	
nevím sice jak by nazval způsob letošního léta 
spisovatel Vladislav Vančura, jehož výrok o lé-
tu je proslulý, ale milovníci sluníčka museli 
být spokojeni. Nespokojeni budou samozřejmě 
vodohospodáři a všichni, kteří ke své činnosti 
potřebují vodu, neboť té opravdu moc nebylo, 
nebo naopak tolik, že přebývala, ale ti ostatní 
mi jistě dají za pravdu, že v létě má být teplo, 
dostatek sluníčka, no prostě pohoda. Stín si ti, 
kteří nefandí slunění vždycky najdou, ale hle-
dejte sluníčko, když obloha je jako z olova. Mys-
lím, že letos bylo slunce dost i v našich země-
pisných šířkách, tak že krásná dovolená byla i 
v našich luzích a hájích. Sám jsem mimo jiné 
strávil nějaký čas na Šumavě a nemělo to chy-
bu. V současné době (začátek září) nám počasí 
moc nepřeje, tedy nám teplomilným, ale prosím 
voda je opravdu potřeba jen by ještě chvilku 
mohlo být tepleji. Snad ještě přijde babí léto, 
protože začínat s topením již od začátku září by 
byla hrůza.

Petr Jenšovský, starosta obce

Někdo má to štěstí,
že má schopnost být přítelem.
Bratra vám přidělují rodiče, nebo snad osud, 
podle toho, jak se na to díváte,
ale přítele si člověk volí sám a dobrovolně. 

Jan Werich

NA KOLE ZA ZDRAVÍM
 V současné době můžeme vyrazit na pro-
cházky do ranně podzimní přírody, popřípadě oprá-
šit kolo a vydat se na projížďku. Vzhledem k tomu, 
že bydlím naproti tlustovouské hospodě, vidím jak 
se cykloturistika rozmáhá, protože mnozí se zasta-
ví na malé občerstvení a zejména o víkendech jich 
naší obcí projede docela dost. V mnohých regio-
nech se budují cyklostezky, popřípadě se značí sil-
nice třetí třídy právě pro milovníky tohoto spor-
tu. V našem regionu byla založena OPS Pošembeří 
se sídlem na Hradešíně, která má právě budová-
ni těchto cyklotras v jednom ze svých programů. 
(Obecně prospěšná společnost) Věřím, že všem 
aktivistům této společnosti se bude dařit prosazo-
vání všech záměrů, které povedou ke zlepšování 
života v našem regionu.   PJ
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Jak jsem se již v minulém čísle zmiňoval, v našich obcích byla provedena anketa for-
mou dotazníků rozeslaných do Vašich domácností, kterou jsme chtěli získat Vaše názory 
na to co v obcích postrádáte. Opakuji znova, že bylo rozesláno zhruba 260 dotazníků a 
obdrželi jsme zpět 57 odpovědí, což je cca 22%. Nevím jak již podnítit Váš zájem o vě-
ci společné a život v obci, nicméně snažili jsme se vyhodnotit dotazníky těch, kteří se 
zúčastnili. Nejprve uvedu počty odpovědí u jednotlivých bodů dotazníku.

Naše anketa

D o t a z n í k 
Obec Tuklaty 

1 Je informovanost obyvatel o d ní
v obci dle Vašeho názoru dobrá?  Ano 9 Spíše ano 

34
Spíše ne 

5  Ne 7 Nevím, nemohu 
se vyjád it 1

Nám ty, p ipomínky:  

 Na internetových stránkách 25 Místním rozhlasem  292 Jaký zp sob informování o d ní v obci 
by Vám nejvíce vyhovoval (ozna te

maximáln  t i možnosti)?  Místním tiskem 42 E-mailem 12  SMS 7

 Jiným zp sobem – jakým: letáky, výv sky, sch ze – po 1 hlasu

 Více než polovinu 35 Více než tvrtinu 83 Znáte své zastupitele v obci? 

 Mén  než tvrtinu 10 Neznám tém  žádného 4
4 Je dostupnost zdravotní pé e

vyhovující?  Ano 9 Spíše ano 
24

Spíše ne 
7  Ne 9 Nevím, nemohu 

se vyjád it 6

Up esn te: krátké ordina ní hodiny, léka . pohotovost, pohotovost lékárna 
Dostate ná

9
Nedostate ná

16  Nevím, nemohu se vyjád it 305 Jaká je dle Vašeho mín ní úrove
sociálních služeb 

Chybí za ízení typu: chybí pe .služba, kulturní za ízení, za ízení pro seniory 

 Ano 28 Spíše ano 
17

Spíše ne 
4  Ne 5 Nevím, nemohu 

se vyjád it 2
6 Je ve ejná doprava ve Vaší obci 

vyhovující? 

Nám ty, p ipomínky: z ízení linky na erný most, posuny as , úklid 
autobusových zastávek, odstran ní kontejner

 Ano 4 Spíše ano 
20

Spíše ne 
9  Ne 8 Nevím, nemohu 

se vyjád it 9
7 Jsou pro Vás zdroje informací o 

sortimentu poskytovaných služeb 
v obci dostate n  dostupné? 

Nám ty, p ipomínky:  

V míst  bydlišt
9(up ednost uji) 

Spíše mimo 
bydlišt 25

Prakticky výhradn  mimo 
bydlišt 9

Využívám služby nabízené subjekty: 

Napište d vody:  

Vytvá ení podmínek pro individuální 
bytovou výstavbu 23

ešení zástavby pozemk  v rámci 
Územ.plánu komplexn  po domluv
s vlastníky, ne „satelitní m ste ko“

24
Výstavbu obecních byt

11 Nevím, nemohu se vyjád it 10 

8 Bytová politika - podporovat p edevším 
(zaškrtn te maximáln  dv  možnosti): 

Další nám ty: 1 – nepodporovat žádnou výstavbu 

 Ano 23 Nemá podstatný vliv 22  P evažují negativní dopady 3

 Ne 2 Nevím, nemohu se vyjád it 7 

9 Je rozvoj turistického ruchu ku 
prosp chu obce a regionu? 

Komentá :

 Myslivost 4 Cykloturistika 32  Agroturistika 6

 Golf 1 Údržba památek (všeho 
typu) 

Hipoturistika (pohled na sv t
z ko ského sedla) 11

 Rybolov 9 Výstavba sportovních 
za ízení 17

Po ádání kulturních akcí 
nadregionálního významu 

P ší
turistika 20

Výstavba ubytovacích 
za ízení

Partnerství se zahrani ními
(ale i tuzemskými) obcemi a 

m sty 14
 Zvýšená propagace obce a regionu 24  Nevím, nemohu se vyjád it 9 

10 Jaké oblasti mající vliv na zvyšování 
cestovního ruchu by m ly být 

podporovány (vyberte více aktivit): 

Další nám ty: ochrana p írody, výsadba zelen

Ano
6 Spíše ano 30 Spíše ne 

9  Ne Nevím, nemohu 
se vyjád it 12

11 Jste spokojen (a) se stavem životního 
prost edí a po ádkem v obci? 

Up esn te: údržba památek 

 Jsou velice pot ebné 41 Sou asný stav je vyhovující 812 Programy usnad ující život 
handicapovaným spoluob an m:

Nám ty: chodníky, bezbariérový podchod D, 
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Ano - pozitivní dopad na 
zam stnanost 16

Ano, ale pouze  projekty 
šetrné k životnímu 

prost edí 35
Spíše ne 5

M ly by být podporovány žádosti 
o dotace ur ené pro rozvoj místního 

podnikání?

Komentá :

 Ano 30 Spíše ano 
20

Spíše ne
1  Ne1 Nevím,nemohu

se vyjád it 4

13

M ly by být podporovány žádosti o 
dotace

ur ené pro rozvoj místních služeb? 

 Ano 4 Spíše ano 
14

Spíše ne 
15

Ne
16

Nevím, nemohu 
se vyjád it 6

14 Je kulturní vyžití v obci dostate né
(s p ihlédnutím na možnosti dané 

velikostí obce)? 
Komentá :

 Kino 23 Divadelní p edstavení 9  Tane ní zábavy 23

 Hudební produkce – jaký žánr: 10 Jiné – up esn te:

Kulturní vyžití v obci (okolí) – 
postrádám  (lze zaškrtnout více 

možností):
 Sport, spole enský sál, besedy, 

t locvi na

 Ano 7 Spíše ano 
19

Spíše ne 
17

Ne
11

Nevím, nemohu 
se vyjád it 2

15 Je sportovní vyžití v obci dostate né
(s p ihlédnutím na možnosti dané 

velikostí obce)? 
Postrádám:

Jsem lenem Ano 14 Ne 3916 Podpora místních spole enských, 
zájmových a sportovních sdružení: 

Podpora je: Malá 
19 Žádná  Dostate ná 27

Je dostupnost základní školy 
vyhovující?  Ano 7 Spíše ano 

12
Spíše ne 

5
Ne
16

17

Je kvalita výuky dobrá?  Ano 1 Spíše ano 
13

Spíše ne 
3  Ne 3

Nevím, nemohu 
se vyjád it 14 

Je dostupnost mate ské školy 
vyhovující?  Ano 40 Spíše ano 3 Spíše ne  Ne 1

Je poskytovaná pé e dobrá?  Ano 10 Spíše ano
10

Spíše ne 
3  Ne 

Nevím, nemohu 
se vyjád it 13/29

Up esn te:
Je stav komunikací ve Vaší obci

dobrý?  Ano 2 Spíše ano 8 Spíše ne 
16

Ne
23

Je stav chodník  ve Vaší obci dobrý?  Ano 2 Spíše ano 6 Spíše ne
12

Ne
33

Je stav komunikací v okolí Vaší obce 
dobrý?  Ano Spíše ano 8 Spíše ne 

18
Ne
23

Nevím, nemohu 
se vyjád it 

6
3
5

18

Up esn te:

 Ano 1 Spíše ano 5 Spíše ne 
8

Ne
11

Nevím, nemohu 
posoudit 14

Využívá obec dle vašeho soudu 
všechny dostupné možnosti 

financování (dotace, granty státu, 
kraje, z EU...). Nám ty:  

19

Vyjmenujte  akce ve vaší obci 
financované tímto zp sobem: Neznám 

 Ano 11 Spíše ano 
14

Spíše ne 
6

Ne
11

Nevím, nemohu 
posoudit 14

Domníváte se, že pro další rozvoj obce 
a zkvalitn ní života i v rámci regionu je 
nezbytná profesionalizace této práce 
alespo  1 placeným pracovníkem/cí? Nám ty:  

20

    
Co nejvíce ve vaší obci postrádáte: P ímé spojení Bus na Prahu, plynofikaci, školu, kulturní a sportovní vyžití, cyklostezky, pé e o 

seniory, po ádnou hospodu, tane ní sál, spole enskou místnost, chodníky, obytnou zónu, 
zna ení, málo lavi ek, retardéry, soudržnost obyvatel, kvalitn  zásobené a cenov  dostupné 
obchody, istota a po ádek, úprava prostoru kostela a h bitova – dominanta obce p ehled o 

výdajích obce v místním tisku, sb rný dv r, parkovišt  u nádraží, d tské h išt
v Tlustovousích, p ší trasy. 

Co se vám ve vaší obci líbí a nebo 
nelíbí: 

Líbí : istá a klidná, Mate ská škola, dopravní dostupnost, D tské h išt , obchod, udržování 
obce, po ádání akcí pro d ti, fotbalové h išt  (zázemí), zájem obce o názory ob an ,

Nelíbí: topení na tuhá paliva, vandalství, škola, školní autobus, neupravená zele , nepo ádek,
špatné ve ejné osv tlení, málo lavi ek, dostupnost alkoholu pro mládež, malá informovanost 

obyvatel, skládky, podchod D, neopravená Fara, nadm rná podpora fotbalu, výpadky 
el.energie, Krádeže, Bezpe n  p ejít po z Tlustovous do Tuklat, parkování aut na silnicích, 

voln  pobíhající psi, pouze jedno stanovišt  kontejner  na t íd ný odpad.

21

Na co jste pyšní, co je p edností vaší 
obce:

Dostatek zelen , zatím relativní klid, upravená a celkem istá obec, vst ícnost k ob an ,
starostlivý a vst ícný starosta, upravená zvonice, kostel a sochy, množství strom  uprost ed

vesnice, Mate ská škola, obnovené vítání ob ánk , dobré železni ní spojení, fotbalové h išt ,
Tuklatský zpravodaj, 

Ano
24 Spíše ano 13 Spíše ne 

1  Ne 6 Nevím, nemohu 
se vyjád it 7

22 Domníváte se, že by obec m la hledat 
ešení vytáp ní a oh evu vody pomocí 

OZE= obnovitelné zdroje energie 
(slunce, biomasa, fotovoltaické lánky, 

tepelná erpadla apod.)? 

Nám ty: 
biomasa, peletky, slune ní energie, 
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 Tak toto je holá statistika, sice od velmi malé-
ho počtu obyvatel, ale když není nic jiného, tak musí-
te vyjít i s málem. Odpovědi jsou různé a rozporu-
plné, někomu se líbí dobré vlakové spojení, jiný je 
s ním nespokojen,  někdo je spokojen s pořádkem v  
obci a jiný ne, roli může hrát věk, nebo poloha bydliš-
tě v obci atd. To však není podstatné, důležité je, že 
tento malý vzorek názorů   koresponduje s názorem 
naším a z průzkumu vyplývá, že v podstatě chybí vše. 
Základem je technická infrastruktura obce, veřejné 
osvětlení, obecní rozhlas, plyn, dešťová kanalizace, 
el.rozvody a telefon v kabelových vedeních, autobu-
sové zastávky na úrovni, upravené, čisté a osvětle-
né nádraží, několik stanovišť kontejnerů na tříděný 
odpad rozmístěných po obcích, možná i sběrný dvůr 
na třídění odpadu. Početnější pracovní četa pro úklid 
a údržbu obce, tady bych se trochu zastavil, neustále 
využíváme nabídky Úřadu práce v Kolíně na zaměst-
návání nezaměstnaných formou veřejně prospěšných 
prací. (velmi výhodné pro obce, protože ÚP refunduje 
obcím mzdy těchto pracovníků) V minulosti jsme dostá-
vali od ÚP až deset pracovních míst, ale postupně se 
počet snižoval, omezováním financí pro Ministerstvo 
sociálních věcí, až na dvě současná. To jsme na tom 
ještě dobře, protože třeba Rostoklaty a Břežany mají 
pouze po jednom a Český Brod také dvě. Proto již nes-
tíháme úklid v takovém rozsahu, jako v minulosti, kdy 
jsme s obcí stačili uklízet a vysekávat i příkopy podél 
komunikací III.třídy. Vím, že to by neměla být naše 
práce, ale SUS K.Hora, ovšem pokud bychom se spolé-
hali na ně, tak nemáme nic. To jsem probral okrajově 
technické věci, které v obci chybí a které by měly být 
samozřejmostí. Kde je však ostatní infrastruktura pro 
sport, kulturu a  zájmovou činnost všeho druhu.  Chy-
bí nám třeba sportoviště pro široké spektrum všech 
věkových kategorií, od v jednom dotazníku zmiňo-
vaného minigolfu, přes tenisové kurty, cyklotrasy ať 
pro cyklokros nebo turistiku, plochy pro skateboardy, 
in-line brusle včetně U-rampy, možná i nějaký pro-
stor pro výcvik psů, aby nemuseli svou energii vybíjet 
při procházkách v polích a honitbách. Nakonec jsem 
si nechal ty nejmenší, ke kterým se chováme také 
macešsky a odbýváme je jedním, bídně vybaveným 
hřišťátkem v areálu školy. Anketu jsme udělali zejmé-
na proto, že bude neopakovatelná možnost čerpat 
finance z evropských fondů. V průběhu léta jsme již 
zahájili průzkumná jednání s několika nově vzniklými 
firmami, které nabízejí své služby za účelem přípravy 
projektů pro získání financí z těchto zdrojů. Vzhle-
dem k tomu, že časové rozpětí pro čerpání je od kon-
ce roku 2007 do roku 2013 , tak se musíme rychle 
rozhodnout, kterým směrem se vydáme pro naplňo-
vání záměrů regionálního rozvoje našich obcí.    PJ

Naše anketa pokr. ze str. 2-3

 Nevím jestli již teď mohu zvolat hurá aby 
to nebylo předčasné, ale České dráhy se probu-
dily a přislíbily že do konce letošního roku vybu-
dují v podchodu sjezd pro dětské kočárky. Nevím, 
zda se v nich jenom hnulo svědomí, či na nějaký 
post s hlasem rozhodujícím nastoupilo nové, 
dobře metoucí koště. Mohla pomoci též zmín-
ka o publicitě ve sdělovacích prostředcích, či 
v  televizi, kterou obec prezentovala ve své 
korespondenci. Ještě jeden důvod mě napadá a 
mám při tom husí kůži , mohl by jím být rych-
lovlak „Pendolíno“ , který již mnohým, kteří 
se snažili přejít z různých důvodů trať, zkrátil 
život na tomto světě a tak ještě že on není tím 
důvodem, který by vedl ČD k vyřízení naší žádosti 
a u naší zastávky nestojí malý pomníček. Obec 
se pokusí přimět ČD k řádné úpravě podchodu 
a zejména k jeho odvodnění, aby mohlo zmizet 
dřevěné lešení, které je zejména ve večerních 
hodinách dosti nebezpečné. Ještě bych chtěl 
apelovat na ty, kteří si hrají na boha, ale místo 
„Budiž světlo“ říkají budiž tma a neustále ničí 
osvětlení tohoto podchodu. Já nevím, zda tyto 
řádky budou číst, ale kdyby náhodou, žádám je 
aby si našli jinou zábavu. Neuvědomují si, že to 
co provádějí, je velice nebezpečné. Zatrnulo mi, 
když jsem se dozvěděl, že cestující vracející se 
v noci do naší obce raději přelézají přes koleje, 
kde je i v noci lépe vidět, než by prošli naprosto 
temným podchodem a podruhé musím opakovat 
„Pendolíno“, ale i ostatní vlaky jsou opravdu 
rychlé. Proto apeluji na ty, kterým světlo vadí 
„Prosím, přestaňte blbnout“.   
 PJ

PODCHODEM V KOČÁRKU
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	 V loňském školním roce jsme se zaměřili na budo-
vání kladného vztahu dětí k životnímu prostředí. Kromě 
jiných činností jsme se přihlásili do soutěže ve sběru sta-
rého papíru. Podařilo se nám nasbírat 1 590 kg papíru, za 
který jsme získali 988,- Kč. Tyto peníze byly využity na 
nákup nových hraček.
 Při této činnosti nám pomáhali jak rodiče, tak 
i lidé z obce. Všem touto cestou děkujeme a věříme, 
že i letos se do sběru papíru všichni zapojíme.
    V červnu 2007 slavil fotbalový klub Čechie 85 
let. Na oslavách nesměly chybět ani děti z MŠ, které se 
svým vystoupením s barevným padákem, tyčkami a míčky 
na skladbu „ Tátové a mámy“, určitě přispěly k té krás-
né sportovní atmosféře. Vystoupení v takovémto pojetí 

nabylo jistě jejich první a věřme, že ne poslední. Na další 
hezké sportovní chvíle se těší děti z MŠ a jejich učitel-
ky. Prostřednictvím těchto řádků chceme poděkovat paní 
Raibrové za spolupráci při nacvičování vystoupení a paní 
Jenšovské za odměnu vystupujícím dětem.
    A co je nového v MŠ? V 1. třídě se postupně vyba-
vuje hřiště na zahradě - přibyla šplhací a klouzací věž a dře-
věné domečky pro hry dětí. Ve 2. třídě se z kanceláře stala 
jídelna, kde si též mohou děti kreslit, modelovat, či něco 
vyrábět. V herně tak vznikl větší prostor pro uskutečňo-
vání námětových a konstruktivních her. Celý interiér byl 
vymalován, bylo položeno lino a nový koberec. Všech-
ny úpravy proběhly za podpory OÚ Tuklaty, čímž tímto 
mateřská škola velmi děkuje.

Kolektiv učitelek MŠ    

 Letos oslavil 70 let svého života 
a se svou paní zlatou svatbu. Přesto, že 
není členem našeho sdružení, kdykoliv 
potřebujeme, tak pomůže. Díky jemu 
víme, kdy je poledne, aniž bychom se 
museli podívat na hodiny. Jistě již víte,  
o kom píšeme. 
 Tak tedy: „ pane Václave Kafko, 
dodatečně mnoho zdraví a také štěstí. Ať 
ty zvony zvoní Vaší zásluhou ještě mno-
ho, mnoho let.“ 

VZÁCNÁ NÁVŠTĚVA
 Dne 24. června navštívil naši ves-
nici pan Václav Malý, biskup pražský.       
V našem kostele sloužil mši u příležitos-
ti svátku sv. Jana Křtitele, kterému je 
zasvěcen tuklatský kostel. Následova-
lo pohoštění, které zorganizovalo naše 
sdružení. Mnoho občanů přineslo doma 
upečené zákusky, takže stoly byly zaplně-
ny různými dobrotami. Malou část nákla-
dů uhradilo sdružení ze svého rozpoč-
tu (např. dršťková polévka). Pohoštění         
a následné besedy s panem biskupem se 
zúčastnilo více než 50 občanů. 
 Zalistujeme-li v kronice Tuklat, 
zjistíme, že podobné návštěvy byly i v dá-
vné historii. Pan biskup je velmi skromný, 
obětavý člověk s darem řeči. Ví vždy, o čem 
mluví. Zná starosti a problémy mnoha 
jednotlivců i celé naší společnosti. Často 
je zván do mnohých vesnic a měst. Všu-
de je srdečně vítán s velkou slávou vše-
mi místními představiteli a organizacemi 
i občany z dalekého okolí. Tak tedy zas 
někdy nashledanou, pane biskupe.

NAŠE DALŠÍ ČINNOST
 Dne 22. září jsme pro naše občany 
pořádali zájezd do Jihlavy. Zájezd se vel-
mi vydařil. Jako nejbližší akci plánujeme 
v listopadu lampionový průvod ukončený 
ohňostrojem. 

	 Počátek	 činnosti	 je	 datován	 10.	 1.	 2006,	 kdy	 se	 v	 Tismicích	
ze	starostů	obcí,	podnikatelů	a	členů	neziskových	organizací	ustavila	
skupina	s	cílem	vytvořit	rozvojovou	strategii	území	a	založit	MAS	(místní	
akční	skupinu).	V	říjnu	2006	uzavřelo	14	zakladatelů	(obce,	neziskovky	
a	podnikatelé)	Smlouvu	o	sdružení	finančních	prostředků	s	cílem	tyto	
využít	na	založení	místní	akční	skupiny	v	právní	formě	obecně	prospěš-
né	společnosti	a	zapojení	do	programu	rozvoje	venkova	v	letech	2007	
-	2013.	Dne	18.	12.	byla	uzavřena	zakladatelská	smlouva	o	založení	
obecně	prospěšné	společnosti	s	názvem	Region	Pošembeří	o.p.s.	se	
sídlem	Hradešín	73,	28201	Český	Brod.
	 Od	 ledna	 2007	 můžete	 navštívit	 webové	 stránky
www.posemberi.cz,	kde	najdete	všechny	důležité	dokumenty,	zápisy	
ze	schůzí	a	pozvánky	na	kulturní,	společenské,	sportovní	a	další	akce	
v	 regionu.	 Region	 Pošembeří	 zadal	 zpracování	 studie	 cyklotras	 pro	
zájmové	území	Pošembeří	s	cílem	obnovit	zde	systém	polních,	lesních	
a	dalších	cest	a	 vytvořit	 sí	 cyklistických	 tras	pro	 regionální	 turistiku.						
V	současné	době	byly	zahájeny	práce	na	přípravě	tras,	jejích	mapová-
ní,	návrh	technického	a	ekonomického	řešení.	Byla	zpracována	rozvo-
jová	strategie	území	regionu.	Základem	byla	Strategie		regionu	Pošem-
beří,	 která	 vznikla	 vlastními	 silami	 zakladatelů	 o.p.s	 a	 pak	 následně	
Integrovaná	 rozvojová	 strategie	 regionu	 Pošembeří,	 kterou	 pro	 MAS	
zpracovala	konzultační	a	poradenská	společnost	TIMA	Liberec.	Cílem	
společnosti	Region	Pošembeří	je	probudit	a	prohloubit	a	vztah	občanů	
k	regionu,	propagovat	kulturní,	historické	a	přírodní	bohatství	území	a	
také	turistický	a	podnikatelský	potenciál	území.
	 Dále	si	klade	za	cíl	přispět	k	zachování	venkovského	rázu	kraji-
ny,	sídel	a	jejich	hodnot	jako	rozhodujícího	prostředku	pro	rozvoj	turis-
tického	 ruchu.	 Podporuje	 ochranu	 životního	 prostředí	 a	 multifunkční	
zemědělství	 ve	 všech	 jeho	 formách	 se	 zvláštním	 zřetelem	 k	 obnovi-
telným	zdrojům	energií	a	biotechnologií.	Společnost	bude	poskytovat	
poradenství	 při	 tvorbě	 projektů,	 dále	 je	 připravena	 spolupracovat	 se	
školským	 zařízením	 v	 regionu	 při	 výchově,	 vzdělávání	 a	 informování	
dětí	a	mládeže.
	 Cílem	je	zapojit	se	do	Programu	LEADER	ČR	Ministerstva	země-
dělství	a	tím	získání	dotace	na	projekty	jednotlivých	členů	MAS.	Z	57	
přihlášených	MAS	bylo	pro	LEADER	ČR	vybráno	24.	Region	Pošembeří		
vybrán	nebyl.	Informace	lze	najít	na	internetových	stránkách	Ministerstva	
zemědělství	ČR.	Zvažuje	se	tady	další	cesta,	jak	zabezpečit	chod	MAS	
(obce,	neziskovou	a	podnikatelé,	kteří	podepsali	partnerskou	smlouvu	
finančně	přispívají)	aby	byla	možnost	dál	pokračovat	v	činnosti	a	poku-
sit	se	uspět.																																																																																										LeSo 
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 Milí sportovní příznivci,
 začala nám nová sezóna a s ní je tu i pár novi-
nek. Do mistrovských soutěží vstupují tři mužstva: „A“ 
– mužstvo, žáci a nově i dorost. Na scéně se ale již neob-
jevuje rezervní mužstvo dospělých, které bylo pro malý 
zájem hráčů zrušeno. Přes letní přestávku došlo k vylep-
šení našeho areálu. Staré branky byly nahrazeny novými 
a zrekonstruovaná je nyní i zadní strana kabin.

A jak si vedeme o mistrovských zápasech???
 „A“ – mužstvo - Kádr zůstal v podstatě stejný 
jako v minulé sezóně, jen byl rozšířen o některé hrá-
če z „B“ – mužstva. Doma hráči předvádí líbivý fotbal 
a soupeři vždy odjíždějí s vysokým počtem obdržených 
branek. Za zmínku určitě stojí utkání s Tismicemi, které 
jsme porazili 11 : 0. Mužstvo ztratilo body pouze v Tře-
bovli, kde prohrálo 2 : 0. Momentálně nám patří první 
příčka III. B třídy okresu Kolín s 12 body a báječným 
skórem 31:5, což je v průměru 6,2 branky na zápas. 
O první místo v tabulce střelců se dělí Aleš Hrubý a Pepa 
Danko, kteří nastříleli 7 branek a hned za nimi následuje 
Vráťa Procházka s 5ti vstřelenými góly.
 Dorost - Nově vzniklé mužstvo dorostu trénu-
je Josef Danko a vypomáhají mu Petr Jenšovský a bratři 
Lauberové (D.+L.). Bohužel začátek soutěže dorostu vůbec 
nevyšel. Nejprve prohráli doma s Radimí 1: 7 a ani násle-
dující zápas o moc lepší nebyl, druhá domácí porážka ten-
tokrát od hostů z Liblic 1 : 4. A ani zápas v Dobrém Poli 
sérii prohraných zápasů nezměnil.
 Žáci - Tým žáků, který loni postoupil do okresní-
ho přeboru Kolín si i nadále vede na výbornou. V prvním 
mistrovském utkání, kterému by za předvedený výkon 
obou mužstev slušela spíše remíza, prohrál s nejtěsněj-
ším rozdílem 2 : 3.  V druhém zápase čekal naše žáky 
doma soupeř z Cerhenic, s kterým  si bez problémů 
poradili. V první půli každé dvě minuty stříleli branku  
a o poločase byl téměř „neuvěřitelný“ stav 17: 0, zápas 
nakonec skončil vítězstvím 21: 0. Ani v dalším utkání 
žáci nezaváhali a z Plaňan přivezli tři body. V tabulce 
jim patří druhé místo za vedoucí Velimí.
 Fotbal hraje i nadále nesoutěžní družstvo žen 
- V červenci se vydaly na víkend do Čisté u Rakovníka, 
kde utužovaly své vztahy a druhý den hrály přátelské 
utkání s místní starou gardou, ve kterém remizovaly     
5 : 5 ( M. Procházková 3 x, E. Huťanová, J. Možkovská). 
V měsíci srpnu se tuklatské „fotbalistky“ vydaly na tur-
naj do Okřesanče, kde souboj o třetí místo prohrály 
s týmem Křesetic 2 : 1. Před domácími fanoušky se 
představily až 16.  září, kdy přivítaly staré dobré zná-
mé soupeřky z Městce Králové, které brankami Lenky 
Svobodové, Martiny Procházkové a Daniely Hanušové 
porazily 3 : 1.
 A teď se vrátíme o pár měsíců zpátky, konkrét-
ně do měsíce června, kdy se konaly
Oslavy 85 let výročí založení ČECHIE  (22. 6. – 24. 6. 07)
 Po skončení jarní sezóny 2007 a s příchodem 
pouťě se otevřely velkolepé oslavy založení klubu.  
Přes půl roku se pravidelně jednou týdně scházel pří-
pravný výbor ve složení: Martina Procházková, Vendul-
ka Jenšovká, Petr Toman, Vratislav Procházka ml., Jiří 
Čížek ml.  spolu s výborem Čechie a připravovali pro 
všechny fanoušky a příznivce program na oslavy. 

Areál a okolí kolem hřiště dostalo nový kabát, nejví-
ce práce odvedl Petr Toman, za kterou mu patří velký 
dík. Poslední detaily se dolaďovaly v pátek dopoledne. 
Byl postaven altánek pro hudbu a stan pro návštěvníky, 
nemohlo se zapomenout ani na taneční koberec, ozdo-
bou byla modro-bílá brána z balónků u vchodu  a deseti 
metrový transparent (který ještě před zahájením vítr 
a déšť zničil). 
 Po odzvonění pátečního poledne bylo vše při-
praveno a čekalo se, až vypuknou oslavy. Zákon schvál-
nosti funguje ale na 100%. Po celé tři týdny bylo nád-
herné tropické počasí,  ale jakmile se v Tuklatech něco 
děje a pěkné počasí by na škodu  nebylo,  tak se ve tři 
hodiny zatáhlo a začalo pršet. Blížila se 17hodina a s ní 
očekávaný průvod s harmonikou, pro kterou byl připraven 
poník s vozíkem, přichystána byla také mávátka, lampióny, 
balónky, frkačky a mnohé další. Skalní příznivce však déšť 
neodradil a u školy se shromáždilo okolo 40 fanoušků a 
fanynek, většinou oblečených v klubových barvách a moh-
li jsme se vydat na cestu. Průvod vedli žáci s klubovou 

vlajkou oblečeni v dresech. Zastavili jsme  u pomníku 
padlých, kde žáci položili věnec a uctili jsme památku 
padlých minutou ticha. Dále průvod pokračoval na hřiš-
tě, kde předseda slavnostně přestřihl pásku a žáci za 
jeho asistence vztyčili vlajku ČECHIE. Oslavy tak byly 
zahájeny. Na pořadu byl fotbal starých gard. Po dlou-
hé době se představila  před domácím publikem STARÁ 
GARDA Čechie proti gardě Úval. Zápas skončil remízou 
2 : 2. Po zápase hrála k poslechu ve společenské míst-
nosti harmonika.
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K  Z A M Y Š L E N Í
	 Když jsem v neděli přišel na hřiš-
tě Čechie, nevěřil jsem svým očím a uším. 
Raději jsem TO nechal vyfotografovat, aby-
ch se s Vámi, občané Tlustovous a Tuklat o 
tuto skutečnost podělil. Škodu, kterou udělal 
ten XXX /nelze opsat originál/, zaplatí sice 
fotbalový klub Čechie, ale protože v největší 
míře je jejich rozpočet dotován z rozpočtu 
obce, je to záležitost nás všech a peníze 
mohou chybět jinde, nebo za ně mohlo být 
něco prospěšného. Zavolal jsem svému pří-
teli, psychologovi, o jeho názor. Podle lékař-
ských zkušeností, si tito mladí muži léčí své 
mindráky tím, že na sebe přitahují pozornost 
ničením společného majetku, nebo jsou čle-
ny, popřípadě vůdčími osobnostmi vandal-
ských skupin. Tento psychický stav by se 
měl léčit!!! Nevím, zda se do kabin chtěl vlou-
pat a krást, či jen udělat škodu a být hrdina 
v očích ostatních jemu podobných jedinců. 
ALE takové vloupání bylo možné před více 
jak deseti léty. V dnešní době komunikáto-

rů, GSM modulů měl vlastně štěstí, protože 
při narušení objektu se do několika minut 
sjedou zásahová vozidla hlídací agentury 
a policie. Jen bych chtěl ještě tomu chudá-
kovi poradit: hlídaných objektů a rodinných 
domů, napojených na hlídací agenturu stále 
přibývá, montují se miniaturní hlídací kame-
ry s infrareflektory a tak se klidně může stát, 
že v některém dalším zpravodaji může být 
i tvůj ksicht, jak jej zachytila hlídací kamera 
a tak se při kradení raději usmívej, ty XXX 
/nelze opsat/.

(Asi jediný občan, kterému tento stav vadí.)

 Druhý den oslav začal fotbalovým utkáním žen Tuklat versus 
žen Kunic. Utkání zahájila výkopem hráčka „s nohou v gipsu“ Lenka 
Svobodná aneb rychlá pošta. „Tuklatačky“ prokázaly bojovnějšího 
ducha a brankami Sabiny Mádlíkové a Martiny Procházkové zvítě-
zily 2 : 0. Po odehrání zápasu měly připraveny vystoupení místní 
děti z mateřské školky. Představení dětí zaujalo všechny přítomné 
a bylo hodnoceno jako naprosto báječné. 
 V 17 hodin nastoupilo „A“ - mužstvo proti staré gardě Xave-
rova, která byla posílena o Lukáše Zelenku (bývalý hráč Sparty Pra-
ha). Diváci se rozplývali nad výkonem domácího mužstva za  které 
nastoupili krom hráčů „A“ – mužstva Jirka  Vondráček, Tomáš Pro-
cházka a navrátilec Míša Lauber. Zápas skončil vítězstvím domá-
cích.
 Po skončení utkání se všichni přesunuli na terasu, kde k tan-
ci a poslechu hrála kapela ROŠÁDA až do pozdních ranních hodin.
 Pár minutek po 22 hodině se nebe rozzářilo, když oslavy 
Čechie byly doprovázeny pěkným ohňostrojem s hudbou.
Poslední den oslav byl zahájen slavností výroční schůzí. Ještě před 
schůzí vystoupila taneční skupina RYTMUS z Úval. Po vystoupení 
Procházka Vratislav st. přednesl projev ve kterém představil Čechii 
současnou a také i Čechii historickou, dále byli odměněni významní 
členové, funkcionáři či fanoušci, kterým byla připnuta památeč-
ní stužka. Čechie obdržela skleněný pohár v podobě daru od SDH 
(Sbor dobrovolných hasičů) Tuklaty a pohár od obchodu Vendulky 
Jenšovské. Po schůzi byli všichni účastníci pozváni na slavnostní 
oběd a mohli si prohlédnout výstavu fotografií od roku 1922 až po 
současnost, která byla umístěna na terase Čechie.
 Ve 14 hodin se představili žáci, kteří se fanouškům poch-
lubili pohárem za 2. místo z turnaje na Vyžlovce  a předseda všem 
přítomným žákům předal diplom za to, že po dlouhých letech doká-
zali vykopat postup do okresního přeboru. Mužstvo žáků nastoupilo 
proti týmu z Čelákovic. Utkání skončilo remízou 5 : 5.
 V přestávce opět vystoupila taneční skupina RYTMUS. 
 Od 16 hodin bylo na programu přátelské utkání „B“  - Čechie 
vs. „B“ – Kyje. Soupeř se nedostavil a ani se nezvládl omluvit, 
proto bylo vytvořeno z přítomných hráčů druhé mužstvo, za kte-
ré nastoupili: žáci doplněné hráči „A“ – mužstva ( David Procház-
ka, Míša Lauber, Aleš Hrubý), ženami (Martina Procházková, Hana 
Barešová) a Tomášem Procházkou a Dominikem Binderem. Utkání 
bylo pro diváky velice atraktivní a skončilo remízou 3 : 3.
 Na zakončení večera a i celých oslav hrál k poslechu a tanci 
František Nedvěd ml.
 Asi takhle nějak by se daly shrnout oslavy 85 let výročí klu-
bu, kdo nepřišel, přišel o hodně!!!!                                  mapro
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	 Před několika dny začalo září a před námi 
jsou už jenom poslední  dny letošního astronomic-
kého léta. S blížícím se podzimem přichází i doba 
mysliveckých žní, která je však poměrně krátká 
a předchází ji celoroční poctivá práce myslivců. 
Co tedy tuklatští myslivci udělali proto, aby závěr 
roku byl pro ně úspěšný?
 Letošní jaro a léto bylo velice suché a poměr-
ně i teplé. Většina drobných vodotečí v okolí našich 
obcí byla v této době bez vody. Snažili jsme se ales-
poň částečně eliminovat nedostatek vody v honitbě 
vytvořením umělých napaječek především v lokali-
tách kde nedostatek vody byl největší a také tam, 
kde je větší koncentrace zvěře. Závěrem roku vyhod-
notíme tento pokus a pokud se prokáže, že byl pro 
zvěř přínosem, budeme v této činnosti pokračovat ve 
větším rozsahu i v příštích letech.
 V posledních letech probíhá v obou obcích 
výstavba nových domků, orná půda se mění v oplo-
cené zahrady, polní cesty, dříve zarostlé trávou, 
dostávají asfaltový koberec. Zvěř je touto lidskou 
činností z těchto míst vytlačována a musí si hledat 
nová stávaniště. Proto se snažíme již řadu let vytvá-
řet výsadbou stromů a keřů ve vhodných lokalitách 
remízky kde by zvěř nalezla nový domov. Letošní rok 
však výsadbě vůbec nepřál. Především velké sucho 
způsobilo až 40% ztráty na vysazených sazenicích. 
Bude to pro nás znamenat nejen finanční ztráty za 
nákup nových sazenic, ale také řadu dalších brigád-
nických hodin při obnově uschlých porostů.
 V minulých letech bylo hodně práce i peněz 
věnováno na umělý odchov bažantů a tato zvěř byla 
pěstována ve voliérách ve velkých počtech a poté 

vysazována do volné přírody. I naše sdružení něko-
lik takových pokusů v sedmdesátých letech udělalo, 
ale výsledky nebyly dobré a spíše se ukazovalo, že 
tato činnost škodí divoké populaci bažantů a proto 
jsme od toho upustili. V posledních letech se naši 
členové Jiří Vondráček ml. a Jiří  Vondráček st. 
věnují drobnému odchovu bažantů v domácím pro-
středí a  odchovaná bažantí kuřata potom vypouště-
jí do honitby. Ukazuje se, že takto odchovaní jedin-
ci jsou v dobré kondici, mají vypěstovány základní 
obranné reakce, poměrně dobře létají a po vypuš-
tění se začleňují mezi divoké bažanty. Za tuto práci 
jim chci touto cestou poděkovat a doufám, že za 
několik let přispěje k oživení stavu bažantů v naší 
honitbě.
 V příspěvku jsem uvedl pouze tři příklady 
práce tuklatských myslivců, kterou se snaží zlepšit 
životní podmínky zvěři, rozšířil zeleň v okolí našich 
obcí a tím zlepšit i životní prostředí nejen současné, 
ale především následujícím generacím. Vzpomeň-
te si, prosím, na jejich celoroční práci až závěrem 
roku uslyšíte výstřely při jejich mysliveckých žních. 
Současná myslivost je především celoroční poctivá 
práce pro zvěř a přírodu.
 Závěrem mi dovolte, abych využil prostor ve 
Zpravodaji ke splnění jedné příjemné povinnosti. 
V září se dožívá 75. let náš dlouholetý člen a čest-
ný předseda našeho sdružení pan Bedřich Procházka. 
Všichni tuklatští myslivci mu přejí k tomuto jubileu 
hodně zdraví, duševní svěžesti, mnoho mysliveckých 
zážitků i radosti z naší přírody, kterou má nejen rád, 
ale dokáže pro ni i hodně udělat. Díky Bedřichu.                                                       

L.N.

14. září

oslavili manželé Kafkovi

50 let společného života.

Blahopřejeme.

Naopak jsme se museli rozloučit 

s paní Marií Chottovou (81 let),

s panem Ladislavem Vítkem (77 let),

s paní Alžbětou Krupkovou (88let)

s panem Františkem Šplíchalem (nedožitých 81 let)
Čest jejich památce.

Slavili významné jubileum:
14. 7. paní Zdenka Vokáčová - 70 let

15. 7. pan Josef Váňa - 75 let
6. 8. pan Václav Kafka - 70 let

21. 9. pan Bedřich Procházka - 75 let
Všem blahopřejeme!


